
ACTA

Expedient núm. Òrgan col·legiat

PL/2025/1 EL PLE

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ

Tipus de convocatòria:

Ordinària

Data i hora:

30 / de gener / 2025

Durada:

Des de les 9:00 fins a les 11:40

Lloc:

Sala de Plens

Presidida per:

VICENTE ROIG TUR

Secretària:

MARÍA DOMINGO GARCÍA

Hi assisteix l’Interventor: 

JUAN JOSÉ PRATS MARÍ

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ

Núm. d'identificació Nom i Cognoms Assisteix

***5933** Araceli Colomar Costilla SÍ

***6013** Cristina Ribas Ribas SÍ

***5145** Felicia Bocu Cus SÍ

***4871** Juan Francisco Ribas Vidal SÍ

***4827** Josep Antoni Prats Serra SÍ

***4514** Josep Guasch Roig SÍ

***4111** Juan Cardona Tur SÍ

***5503** María Lourdes Marí Tur SÍ

***5010** Maria Catalina Serra Sala SÍ

***5638** Maria Isabel Castellar Carayol SÍ C
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***5497** María José Ríos Mora SÍ

***4817** María Nieves Bonet Ribas SÍ

***6616** María Presentación Ortíz Far SÍ

***4059** María Ángeles Marí Suñer SÍ

***5691** Mónica Fernández Campos SÍ

***5680** Pilar Ribas Torres SÍ

***6167** Raquel Ripoll Ramón SÍ

***4414** Vicente Juan Torres Ribas NO

***5530** Vicente Roig Tur SÍ

***5461** Vicent Ribas Marí SÍ

***5325** Vicent Xavier Roselló Ribas SÍ

Excuses d'assistència presentades:

Vicente Juan Torres Ribas:

«Intervenció quirúrgica»

A) PART RESOLUTIVA 

1. Declaració institucional amb motiu del 4 de febrer, Dia mundial contra el Càncer. 

2.  Aprovació  de les  actes de les  sessions  anteriors.  Acta  Ple  Ordinari  14/24,  de 19 de 

desembre i Acta Ple Extraordinari Urgent 15/24, de 30 de desembre. 

3. Expedient 12784/2024. Designació de Jutge de Pau substitut d’aquesta localitat, per un 

període de quatre anys. 

4. Moció presentada per escrit pel PP, per a revertir les obligacions de registre documental i 

informació de les persones físiques o jurídiques que exerceixin hostalatge o lloguin vehicles 

de motor. 

5.  Moció  presentada  per  escrit  pel  PSOE,  en  relació  a  la  sol·licitud  d’aplicació  del  Pla 

Director Sectorial de Carreteres d’Eivissa al Municipi de Sant Josep de sa Talaia. 

6. Moció presentada per escrit pel PSOE, en relació a la instal·lació de passos de vianants 

intel·ligents al nucli urbà de Sant Josep. 

7. Moció presentada per escrit per VOX, en relació als actes “España en libertad 50 años”. 

8. Moció presentada per escrit per UNIDES PODEM, en relació a la recuperació de la Llei 

2/2009, de 19 de març, de rehabilitació i millora dels barris de les Illes Balears. 

B) ACTIVITAT DE CONTROL 
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9. Coneixement al Ple dels Decrets d’Alcaldia. 

10. Moció de control presentada per escrit pel PSOE, per conèixer el cost total de les festes 

de Nadal 2024 a Sant Josep de sa Talaia. 

C) PRECS I PREGUNTES 

11. Precs i preguntes.

Una vegada verificada per la Secretària la constitució vàlida de l’òrgan, el President obre la 

sessió, procedint a la deliberació sobre els assumptes inclosos en l’ordre del dia

A) PART RESOLUTIVA

1 - Declaració institucional amb motiu del 4 de febrer, Dia mundial contra el Càncer.

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment

Per unanimitat de tots els grups polítics, PP, PSOE, VOX, ARA EIVISSA i UNIDES PODEM, 

s’acorda la següent declaració institucional:

”Aquest 4 de febrer, des de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia ens tornam a unir a la 

commemoració del Dia Mundial contra el Càncer, una data que ens recorda la importància 

de la prevenció, la detecció precoç i el tractament d'aquesta malaltia que afecta milions de 

persones a tot el món.

A Espanya, el càncer és, ja fa uns anys, una de les principals causes de mortalitat. Segons 

dades de l'Associació Espanyola Contra el Càncer (AECC), s'estima que en 2023 es van 

diagnosticar  al  voltant  de  280.000  nous  casos  de  càncer,  la  qual  cosa  representa  un 

augment en la incidència d'aquesta malaltia. Els tipus de càncer més comuns són el càncer 

de còlon, de mama, de pulmó i de pròstata. A més, s'estima que un de cada dos homes i  

una de cada tres dones desenvoluparan càncer al llarg de la seva vida.

El càncer no sols impacta damunt la vida de les persones que el pateixen, sinó que també 

afecta a les seves famílies, amics i a la comunitat que pertanyen. Aquesta malaltia és un 

desafiament que requereix de la nostra atenció i acció col·lectiva.

És per això que avui, feim una crida a la solidaritat i a la conscienciació, promovent totes 

aquelles  accions  que  des  del  nostre  Consistori  es  puguin  desenvolupar  per  apropar  la 

informació sobre la prevenció d’aquesta malaltia, les seves causes, els recursos dels que 

disposam a l’illa per fer-li front i aportant per la nostra part tot el suport que calgui per arribar 

a tota la població i aconseguir que ningú es trobi tot sol o sense recursos per fer-li front.

Des de la nostra institució, reafirmem el nostre compromís de donar suport a totes aquelles 

entitats  socials  que promouen la lluita  contra aquesta malaltia  i  que donen suport  a les 

persones malaltes en distintes àrees a l’illa d’Eivissa. Creiem fermament que la lluita contra 

el  càncer  és  una  responsabilitat  compartida,  que  involucra  a  governs,  organitzacions, C
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professionals de la salut i a cadascun de nosaltres com a ciutadans.

Avui, volem expresar la nostra estima i recolzament a totes aquelles persones que avui han 

de fer  front  aquesta malaltia,  a  aquelles  altres que ja  no hi  són,  perquè no l’han pogut 

superar i a totes aquelles persones que donen suport i acompanyament a familiars, amics o 

pacients.

Junts, volem creure que podem crear un futur millor en el qual el càncer sigui una malaltia 

que tingui cura o, perquè no? Que deixi d’existir molt aviat.

En aquest punt hi han intervengut el Sr. Roig, del PP i la Sra. Ribas, del PSOE.

Aquest punt es pot consultar a l’enllaç següent:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20250130&punto=1

2 - Aprovació de les actes de les sessions anteriors. Acta Ple Ordinari 14/24, de 19 de 

desembre i Acta Ple Extraordinari Urgent 15/24, de 30 de desembre.

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment

Acta del Ple ordinari de 19 de desembre de 2024

No havent manifestat els regidors ni regidores assistents cap objecció ni rectificació a la 

redacció de l’acta de la sessió ordinària de 19 de desembre de 2024, l’alcalde la declara 

aprovada.

Acta del Ple Extraordinari Urgent de 30 de desembre de 2024

No havent manifestat els regidors ni regidores assistents cap objecció ni rectificació a la 

redacció de l’acta de la sessió extraordinària urgent de 30 de desembre de 2024, l’alcalde la 

declara aprovada.

Aquest punt es pot consultar a l’enllaç següent:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20250130&punto=2

3 - Expedient 12784/2024. Designació de Jutge de Pau substitut d'aquesta localitat, 

per un període de quatre anys.

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment

Fets i fonaments de dret:

Havent rebut en data 13 de desembre de 2024, un escrit del Tribunal Superior de Justícia de 

les Illes Balears, el qual assenyala que el períodel pel qual va ser nomenat el Jutge de Pau 

substitut  d’aquest  municipi  finalitzava  el  dia  13  de  gener  de  2025  i  que  el  Ple  de  la 

Corporació  ha  de  procedir  a  elegir  la  persona  que  el  pròxim període  de  4  anys  haurà 
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”EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

España recibió el pasado año 2023 más de 85 millones de turistas internacionales, lo cual 

representó un 18,7% más sobre el ejercicio turístico de 2022 y un 1,9% por encima del año 

prepandemia 2019. Según las últimas cifras publicadas por parte del INE, en los 10 primeros 

meses de 2024 el número de turistas que visitaron España aumentó un 10,8%, rozando los 

82,9 millones de visitantes extranjeros, previéndose para el conjunto del año 2024 una cifra 

final de llegadas de alrededor de 95 millones de visitantes extranjeros hacia nuestro país. Al 

propio  tiempo,  durante  los  10  primeros  meses  de  2024,  el  gasto  total  de  los  turistas 

internacionales aumentó un 16,8% sobre 2023 y alcanzó los 110.984 millones de euros y las 

últimas estimaciones calculan una facturación superior a los 200.000 millones de euros para 

el cierre del año turístico 2024, que podría elevar la aportación de la actividad turística al PIB 

español en más de un 13% directo más el 8% indirecto, verdadero hito en la serie histórica 

en el supuesto de confirmarse tales previsiones.

De otro lado, el sector turístico en nuestro país da empleo a alrededor de 3 millones de 

personas sólo en puestos de trabajo directos vinculados a las diferentes ramas turísticas. A 

partir de datos publicados por Turespaña, el empleo turístico del tercer trimestre de 2024 

superó por primera vez los 3 millones de ocupados en el sector (exactamente 3.019.064), lo 

que ha supuesto un 2,3% respecto al mismo periodo de 2023.

En este escenario y partiendo de los indicadores anteriores, no cabe la menor duda de que 

una vez dejados atrás los efectos de la pandemia, España ha vuelto a confirmarse como 

una superpotencia turística mundial, el segundo país más visitado de todo el mundo, por 

detrás de Francia (100 millones). En este sentido, para el año 2040 los analistas anticipan 

que  España  sería  el  país  receptor  con  mayor  número  de  turistas  del  mundo  con  110 

millones de visitas, superando a Francia (105 millones) y por delante también de Estados 

Unidos (100 millones).

En medio de esta coyuntura y sobre la base de la destacada e insustituible participación e 

importancia de la actividad turística dentro del modelo productivo español y del mercado 

laboral, ante los serios riesgos de poner en peligro la favorable evolución del turismo hay 

que señalar que el Pleno del Congreso de los Diputados aprobó el pasado miércoles 23 de 

octubre  en  su  práctica  totalidad  una  Proposición  no  de  Ley  a  iniciativa  2  del  Grupo 

Parlamentario  Popular,  recabando  igualmente  el  apoyo  de  otras  formaciones  políticas, 

relativa a la revisión y readecuación de la normativa derivada del Real Decreto 933/2021, de 

26  de  octubre,  por  el  que  se  establecen  las  obligaciones  de  registro  documental  e 

información  de  las  personas físicas  o  jurídicas  que ejercen  actividades  de hospedaje  y 

alquiler de vehículos a motor, mediante un proceso de diálogo y consenso previo con el 

sector  turístico  español,  instando  entre  otras  medidas  al  Gobierno  presidido  por  Pedro 

Sánchez a prolongar la suspensión de la aplicación del mencionado Real Decreto, hasta 
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tanto en cuanto se articulase algún mecanismo con los operadores afectados que sirviese 

para redefinir y consensuar el alcance de las obligaciones impuestas unilateralmente a los 

empresarios turísticos por parte del Ejecutivo central socialista.

Esta Moción fue ratificada por el Senado en el Pleno celebrado el pasado 20 de noviembre, 

aprobaba también a propuesta del Grupo Parlamentario Popular,  instando al  Gobierno a 

prolongar  la  suspensión  de la  aplicación  de este  Real  Decreto  para  elaborar  un nuevo 

desarrollo normativo consensuado con los actores afectados por el mismo, y a la adopción 

de diversas medidas para mejorar la capacidad competitiva del sector turístico.

A pesar del rechazo tanto del Congreso de los Diputados como del Senado, el Gobierno de 

Pedro Sánchez ha ignorado por completo ambos pronunciamientos, descartando ni siquiera 

considerar  un  nuevo  periodo  de  prórroga  para  la  entrada  en  vigor  de  esta  compleja  e 

inasumible normativa (incluyendo la recopilación y el reporte de información de más de 30 

datos para reservas de alojamiento y alrededor de 60 para las correspondientes a alquiler de 

vehículos), que lastra de lleno la operativa diaria de miles y miles de pequeñas empresas de 

la cadena de valor  turística,  poniendo en riesgo con ello  el  funcionamiento  de los flujos 

turísticos,  a  la  par  que generando serios  interrogantes  de índole  jurídica  en materia  de 

protección de derechos y privacidad de turistas y usuarios,  tanto de carácter  doméstico 

como internacionales.

Cabe  recordar  a  este  respecto  que  por  última  vez  el  pasado  viernes  4  de  octubre  el 

Ministerio del Interior que dirige su titular Fernando Grande-Marlaska sostenía una reunión 

de trabajo improductiva con representantes de los sujetos obligados, resultado de la misma 

no se lograron avances ni arrancaron compromisos desde el Gobierno a la hora de clarificar 

por fin las condiciones de aplicación de una normativa que desde su misma aprobación en el 

año 2021 lleva suscitando controversia social, unido a un enorme malestar entre los gremios 

profesionales afectados que no han dejado de expresar a lo largo de todo este periodo su 

profunda inquietud y preocupación, considerando para empezar la imposibilidad operativa 

en términos de su implantación práctica y contando desde un inicio con el imprescindible 

apoyo y soporte de organizaciones tan representativas como la Confederación Española de 

Organizaciones Empresariales (CEOE) o la Mesa del Turismo.

A este respecto, hay que traer a colación aquí que el primer día de aplicación obligatoria de 

la nueva normativa el pasado 2 de diciembre, tal como venían advirtiendo desde hace 3 

tiempo nuestros profesionales turísticos de los diferentes subsectores, la plataforma digital 

SES.Hospedajes  habilitada  por  parte  del  Ministerio  del  Interior  continuaba  presentando 

múltiples deficiencias técnicas sin subsanar, entorpeciendo aún más la realidad operativa 

diaria  de  los  negocios  turísticos  de  nuestros  destinos  y  acrecentando  por  tanto  la 

incertidumbre empresarial.

En  este  punto,  convendría  dejar  constancia  de  la  posición  mantenida  por  los  máximos 
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responsables de la Política Turística del Estado con el Ministro Jordi Hereu y la Secretaria 

de Estado de Turismo a la cabeza, que no han sabido hacer prevalecer o directamente se 

han  desentendido  de  una  problemática  de  enorme  calado  y  repercusiones  sobre  los 

intereses de la segunda potencia turística mundial, que a partir de ahora se sitúa en clara 

desventaja  competitiva  frente  a  otras  potencias  receptoras  de  turistas  y  lastrando  por 

consiguiente  la  cuenta  de  resultados  de  un  tejido  productivo  turístico  de  muy  reducida 

estructura y medios.

Así las cosas y a partir de la fecha señalada anteriormente, de manera unánime tanto la 

Confederación  Española  de  Hoteles  y  Alojamientos  Turísticos  (CEHAT),  como  la 

Confederación Española de Agencias de Viajes (CEAV), ACAVE (Asociación Corporativa de 

Agencias de Viajes Especializadas),  UNAV (Unión Empresarial  de Agencias de Viajes) y 

FETAVE  (Federación  Empresarial  de  Asociaciones  Territoriales  de  Agencias  de  Viajes 

Españolas) o igualmente la Federación Nacional Empresarial de Alquiler de Vehículos con y 

sin conductor (FENEVAL) han continuado alertando y haciendo llamamientos a la opinión 

pública,  constatados  sus  intentos  infructuosos  a  la  hora  de  atraer  un  mínimo  nivel  de 

compresión  o  racionalidad  por  parte  del  Gobierno  de  España,  que  con  el  máximo 

responsable de Interior al frente, Grande-Marlaska ha persistido en su firme propósito de no 

atender ni estudiar mínimamente los reiterados planteamientos de un sector turístico que le 

ha venido demandando activar una nueva moratoria que resultase provechosa para clarificar 

un nuevo escenario de trabajo imposible de asumir desde el punto de vista operativo, ya sin 

entrar a valorar los riesgos en materia de incumplimientos de normativas comunitarias que 

genera la aplicación del Real Decreto 933/2021, tal como se encuentra configurado a día de 

hoy.

Por última vez, el pasado 26 de noviembre la patronal hotelera emitía un último comunicado 

anunciando la interposición de acciones legales ante la entrada en vigor del Real Decreto 

sobre el nuevo Registro de Viajeros y la falta de respuestas del Gobierno, motivado por el 

impacto negativo que esta normativa supondrá para el sector hotelero y los propios viajeros, 

sin dejar de denunciar que el Ejecutivo de Pedro Sánchez ha ignorado totalmente todas la 

peticiones  de  diálogo  y  aclaración,  tanto  de  CEHAT  como  de  diversas  asociaciones 

turísticas  internacionales  (HOTREC,  ECTAA,  etc.),  las  cuales  han  respaldado  desde  un 

inicio en sus reivindicaciones a las organizaciones sectoriales españolas por entender que 

“esta regulación no tiene precedentes en otros países de la Unión Europea”, dirigiéndose 

por escrito al Ejecutivo español de manera reiterada sin obtener respuestas. De hecho, con 

motivo  de  la  entrada  en  vigor  de  la  normativa,  las  reacciones  de  diversos  medios  de 

comunicación  internacionales  de  nuestro  primer  mercado  emisor  de  turistas  y  de  gasto 

(18,3% del total) con un desembolso acumulado superior a los 20.300 millones 4 de euros 

en los diez primeros meses de 2024, -Reino Unido-, no se han hecho esperar haciéndose 

eco, despertando un enorme rechazo y llamando incluso a su obstrucción, dañando como 
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resultado la imagen y percepción de la marca turística España.

También la patronal de alquiler de vehículos FENEVAL, en el marco de su convención anual 

celebrada a finales de octubre pasado confirmaba la imposibilidad de la mayoría de pymes 

para hacer frente a la entrada en vigor del Real Decreto 933/2021, “al no encontrarse lo 

suficientemente  desarrolladas  a  nivel  administrativo  y  tecnológico  para  cumplir  con  las 

exigencias”  y  calificando  asimismo  de  “dispendio  económico”  la  inversión  tecnológica  y 

económica que este proceso requería.

Del  mismo modo, la  Confederación Española  de Agencias  de Viajes  (CEAV) ha dado a 

conocer el pasado 2 de diciembre una carta abierta enviada a los Ministros de Interior e 

Industria y Turismo respectivamente, coincidiendo con la fecha de entrada en vigor del Real 

Decreto  de  referencia,  en  la  cual  plantean  que  “El  fin  del  periodo  transitorio  para  la 

aplicación de lo dispuesto en el RD 933/2021 enfrenta al sector de las agencias de viajes a 

una situación nunca antes vivida; ha quedado demostrado, por parte del Gobierno del que 

forman parte, un flagrante desconocimiento y un manifiesto desinterés por paliarlo”, dejando 

asimismo constancia en la misiva del “grave perjuicio que la obligación va a suponer para un 

sector, el de las agencias de viajes y operadores turísticos, compuesto en su mayoría por 

pymes  y  micropymes,  muchas  de  ellas  sin  capacidad  de  adaptación  tecnológica  y  que 

tampoco pueden asumir el alto coste operativo y administrativo que tendría el cumplimiento 

de la norma”.

En términos parecidos, FETAVE, ACAVe y UNAV han continuado denunciando a lo largo de 

este último mes “la falta de respuesta del Gobierno de Sánchez que desoye el mandato de 

la mayoría del Congreso de los Diputados”, y manifiestan que “la puesta en marcha del Real 

Decreto en cuestión supondrá una vulneración de la protección de datos personales y que la 

Orden Ministerial pendiente no lo corregirá.”

En este punto, cabe recordar aquí que el artículo 25 relativo a las obligaciones de registro 

documental de la  Ley Orgánica 4/2015,  de 30 de marzo,  de protección de la seguridad 

ciudadana, de la cual emana este Real Decreto, no menciona ni a las agencias de viajes ni a 

los operadores turísticos como posibles sujetos obligados a la comunicación y registro de 

datos  en  favor  de  la  seguridad  ciudadana.  También  las  organizaciones  representativas 

sectoriales de las agencias de viajes han dado a conocer públicamente a lo largo de las 

últimas fechas su predisposición a emprender acciones legales, tras haber elevado ya este 

asunto tanto al estudio de la Comisión Europea donde se halla un expediente abierto, como 

a la Agencia Española de Protección de Datos, que aún no se han pronunciado.

Por todo ello, dado en primer lugar el profundo desconocimiento del funcionamiento de la 

actividad turística por parte de los autores responsables del contenido y alcance del 5 Real 

Decreto  933/2021,  así  como  añadido  a  lo  anterior,  la  falta  de  atención,  flexibilidad  y 

racionalidad  demostradas  por  el  Gobierno  encabezado  por  Pedro  Sánchez  para  con  el 

C
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primer  sector  productivo  contribuyente  al  PIB español,  considerando  además los  graves 

riesgos  en  que  se  podría  estar  incurriendo  en  materia  de  colisión  con  normativas  de 

protección de datos personales de carácter extremadamente sensible, el Grupo Popular del 

Ayuntamiento de Sant Josep de Sa Talaia presenta la siguiente

PROPUESTA DE ACUERDOS

PRIMERO.

1.  Derogar  el  Real  Decreto  933/2021,  de  26  de  octubre,  por  el  que  se  establecen  las 

obligaciones de registro documental e información de las personas físicas o jurídicas que 

ejercen actividades de hospedaje y alquiler de vehículos a motor, habida cuenta del impacto 

extremadamente  negativo  que  su  implementación  ocasiona  a  la  realidad  operativa  y 

funcional  de las empresas turísticas,  así  como en materia de afectación a los derechos 

fundamentales de viajeros y consumidores nacionales e internacionales relacionados con la 

vulneración  de  normativas  nacionales  y  europeas  de  protección  de  datos  y  privacidad, 

procediendo urgentemente a establecer un canal de interlocución fluido y constructivo con 

nuestros operadores hoteleros, de agencias de viajes y de alquiler de vehículos afectados. 

2. Tras alcanzar una solución consensuada y satisfactoria con los operadores afectados, 

dictar las normas precisas de desarrollo sobre las obligaciones de registro documental e 

información  de  las  personas físicas  o  jurídicas  que ejercen  actividades  de hospedaje  y 

alquiler  de  vehículos  a  motor,  facilitando  en  todo  caso  la  aplicación  de  un  marco 

proporcionado  y  equilibrado  de  obligaciones,  al  propio  tiempo  que  aportando  plenas 

garantías de seguridad jurídica a todos los actores de la cadena de valor turística obligados 

a  su  cumplimiento.  

3. Descartar absolutamente en lo sucesivo cualquier medida o acción gubernamental lesiva, 

generadora de duplicidades o de carácter ineficiente o también de inviable aplicación como 

en el presente caso, que pueda dañar la actividad turística y atentar contra la intimidad y 

seguridad de turistas y clientes, traduciéndose a continuación en la práctica en una pérdida 

de  las  cotas  de  competitividad  turística  mundial  de  nuestros  destinos,  así  como 

desembocando  en  una  situación  de  indefensión  para  operadores  turísticos,  viajeros 

internacionales y consumidores domésticos.

SEGUNDO.- Dar traslado de estos acuerdos a Presidencia del Gobierno, al Ministerio de 

Interior, al Ministerio de Industria y Turismo y al Ministerio de Política Territorial y Memoria 

Democrática,  a  los  Portavoces  parlamentarios  de  la  Asamblea/Parlamento/  Cámara 

legislativa de la CCAA, así como a la presidencia de la FEMP.”

Atés que la Moció ha estat dictaminada per la Comissió Informativa d’Economia, Sectors 

Productius i Especial de Comptes.

Sotmesa la proposta a votació, per 11 vots a favor (9 del PP i 2 de VOX) i 9 vots en contra (7 

del  PSOE, 1 d’ARA EIVISSA i  1  d’UNIDES PODEM),  és a dir  per  majoria  absoluta del C
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nombre legal de membres de la corporació, s’ACORDA:

1 - Derogar el Reial Decret 933/2021, de 26 d’octubre, pel qual s’estableixen les obligacions 

de registre documental i  informació de les persones físiques o jurídiques que exerceixen 

activitats  d’hostalatge  i  lloguer  de  vehicles  a  motor,  tenint  en  compte  de  l’impacte 

extramadament  negatiu  que  la  seva  implementació  ocasiona  a  la  realitat  operativa  i 

funcional de les empreses turístiques, així com en matèria d’afectació als drets fonamentals 

de  viatges  i  consumidors  nacionals  i  internacionals  relacionats  amb  la  vulneració  de 

normatives nacionals i europees de protecció de dades i privacitat, procedint urgentment a 

establir  un  canal  d’interlocució  fluit  i  constructiu  amb  els  nostres  operadors  hostalers, 

d’agències de viatges i de lloguer de vehicles afectats.

2  -  Després  d’aconseguir  una  sol·lució  consensuada  i  satisfactòria  amb  els  operadors 

afectats, dictar les normes precises de desenvolupament sobre les obligacions de registre 

documental  i  informació  de  les  persones  físiques  o  jurídiques  que  exerceixen  activitats 

d’hostalatge  i  lloguer  de  vehicles  a  motor,  facilitant  en  tot  cas  l’aplicació  d’un  marc 

proporcionat  i  equilibrat  d’obligacions,  al  mateix  temps que aportant  plenes garanties de 

seguretat jurídica a tots els actors de la cadena de valor turística obligats al seu compliment.

3 - Descartar absolutament en el succesiu qualsevol mesura o acció governamental lesiva, 

generadora de duplicitats o de caràcter inneficient o també de inviable aplicació com en el 

present cas, que pugui danyar l’activitat turística i atentar contra la intimitat i seguretat de 

turistes  i  clientes,  traduint-se  a  continuació  el  la  pràctica  d'una pèrdua  de les  cotes  de 

competitivitat turística mundial dels nostres destins, axí com desembocant en una situació 

d’indefensió per a operadors turístics, viatgers internacionales i consumidors domèstics.

4  -  Donar  trasllat  d’aquestos  acords  a  Presidència  del  Govern,  al  Ministeri  d’Interior,  al 

Ministeri d’Indústria i Turisme i al Ministeri de Política Territorial i Memòria Democràtica, als 

Portaveus parlamentaris de l’Asamblea/Parlament/Càmbra legislativa de la CCAA, així com 

a la presidència de la FEMP.

En aquest punt hi han intervengut la Sra. Ríos, del PP; el Sr. Roselló, del PSOE; la Sra.  

Colomar, de VOX; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA i la Sra. Fernández, d’UNIDES PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar al següent 

enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20250130&punto=4

5 - Moció presentada per escrit pel PSOE, en relació a la sol·licitud d'aplicació del Pla 

Director Sectorial de Carreteres d'Eivissa al Municipi de Sant Josep de sa Talaia.

Tipus de votació: Ordinària

Punt 1: A favor: 10, En contra: 9, Abstencions: 1, Absents: 0 C
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Punt 2: A favor: 10, En contra: 9, Abstencions: 1, Absents: 0

Punt 3: A favor:  8, En contra: 11, Abstencions: 1, Absents: 0

El Grup Municipal PSOE ha presentat per escrit la Moció que, a continuació, es transcriu:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS

El 29 d’Abril de l'any 2016 es va aprovar per part del Consell d'Eivissa el PLA DIRECTOR 

SECTORIAL DE CARRETERES D’EIVISSA, publicat al BOIB número 69, de 2 de juny de 

2016. 

Aquest pla contemplava, entre altres coses, el canvi de titularitat d'algunes carreteres, les 

actuacions que s'hi havien de realitzar, a més d’una calendarització de les tasques i un 

pressupost del cost de cada una d'elles. 

Per lo que toca al municipi de Sant Josep de sa Talaia, es preveu a aquest pla el, canvi de 

titularitat i les actuacions a realitzar a: 

- La carretera que va des de l'Aeroport fins la carretera de Vila a Sant Josep. 

- La carretera que va fins cala Vedella 

- La que va fins Cala Tarida 

- També s’hi preveu la futura circumval·lació de Sant Josep. 

La primera fase d’aquest Pla, que contemplava des de l’any 2015 fins al 2022, havia inclòs 

la carretera de l'Aeroport fins la de Sant Josep. 

Les altres actuacions es contemplen en una segona fase que té fins a 2030 per tal de ser 

realitzades. 

A dia d'avui no consta que s'hagi portat a terme cap de les actuacions previstes a aquest 

document, sent el propi Ajuntament qui es fa càrrec del manteniment d'aquestes vies, amb 

l’alt cost econòmic que això suposa per a tots els vesins i veïnes del municipi.

Per lo anteriorment exposat proposat proposam les següents

PROPOSTES D’ACORD:

1. El Ple de l'Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia insta al Consell d’Eivissa a que, en 

l'exercici  de  les  seves  competències  en  matèria  de  planificació,  gestió,  construcció, 

conservació i manteniment de la xarxa de carreteres insulars, tal com estableix el Decret 

Legislatiu 1/2005, de 24 de juny, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei de Carreteres de 

les Illes Balears, procedeixi a donar compliment a les actuacions previstes al Pla Director 

Sectorial  de  Carreteres  d’Eivissa  relatives  al  municipi  de  Sant  Josep  de  sa  Talaia.

2. Aquestes actuacions han d’incloure el canvi de titularitat de les vies afectades, així com 

les intervencions necessàries per garantir  la seguretat viària,  la funcionalitat  i  el  correcte 

manteniment  d'aquestes  infraestructures.  

3. A més, es sol·licita que es doti econòmicament la partida pressupostària corresponent 

dins els  terminis  establerts  al  Pla  Director,  amb l'objectiu  de garantir  la  seva execució  i 

desenvolupament de manera efectiva. Per tot l’anterior, el Grup Municipal PSOE de Sant C
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Josep de sa Talaia presenta i sol·licita al Ple del 30 de gener de 2025, que es compleixi es 

Pla Director Sectorial de carreteres d’Eivissa

Atés que la Moció ha estat dictaminada per la Comissió Informativa d’Ordenació i 

Planificació.

Se sotmeten a votació els punts per separat.

Sotmés el punt 1 de la proposta a votació, per 10 vots a favor (7 del PSOE, 2 de VOX i 1 

d’UNIDES PODEM), 9 vots en contra del PP i 1 abstenció d’ARA EIVISSA, és a dir  per 

majoria absoluta del nombre legal de membres de la corporació, s’ACORDA:

1. El Ple de l'Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia insta al Consell d’Eivissa a que, en 

l'exercici  de  les  seves  competències  en  matèria  de  planificació,  gestió,  construcció, 

conservació i manteniment de la xarxa de carreteres insulars, tal com estableix el Decret 

Legislatiu 1/2005, de 24 de juny, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei de Carreteres de 

les Illes Balears, procedeixi a donar compliment a les actuacions previstes al Pla Director 

Sectorial de Carreteres d’Eivissa relatives al municipi de Sant Josep de sa Talaia.

Sotmés el punt 2 de la proposta a votació, per 10 vots a favor (7 del PSOE, 2 de VOX i 1 

d’UNIDES PODEM), 9 vots en contra del PP i 1 abstenció d’ARA EIVISSA, és a dir  per 

majoria absoluta del nombre legal de membres de la corporació, s’ACORDA:

2. Aquestes actuacions han d’incloure el canvi de titularitat de les vies afectades, així com 

les intervencions necessàries per garantir  la seguretat viària,  la funcionalitat  i  el  correcte 

manteniment d'aquestes infraestructures.

Sotmés el punt 3 de la proposta a votació, per 11 vots en contra (9 del PP i 2 de VOX), 8 

vots a favor (7 del PSOE i 1 d’UNIDES PODEM) i 1 abstenció d’ARA EIVISSA, és a dir per  

majoria absoluta del nombre legal de membres de la corporació, es REBUTJA:

3. A més, es sol·licita que es doti econòmicament la partida pressupostària corresponent 

dins els  terminis  establerts  al  Pla  Director,  amb l'objectiu  de garantir  la  seva execució  i 

desenvolupament de manera efectiva. Per tot l’anterior, el Grup Municipal PSOE de Sant 

Josep de sa Talaia presenta i sol·licita al Ple del 30 de gener de 2025, que es compleixi es 

Pla Director Sectorial de carreteres d’Eivissa.

En el debat hi han intervengut el Sr. Roig, del PP; el Sr. Guasch, del PSOE; la Sra. Ripoll, de 

VOX; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA i la Sra. Fernández, d’UNIDES PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar al següent 

enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20250130&punto=5

6 - Moció presentada per escrit pel PSOE, en relació a la instal·lació de passos de 
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vianants intel·ligents al nucli urbà de Sant Josep.

Desfavorable
Tipus de votació: Ordinària

A favor: 9, En contra: 11, Abstencions: 0, Absents: 0

El Grupo Municipal PSOE presenta per escrit la Moció que, a continuació, es transcriu: 

”La carretera EI 700, que uneix el municipi d’Eivissa amb el de Sant Antoni, travessa tot el 

poble de Sant Josep. Actualment hi ha un projecte de reforma integral, pel tram entre Sant 

Josep i Sant Antoni, que contempla, entre altres, la construcció d’un carril bici o una rodona 

a l’entrada del poble de Sant Josep, mesures que segurament ajudaran a la millora de la 

seguretat de la via, ja que, entre altres funcions farà que els vehicles circulin a menor 

velocitat. Però, ara per ara, aquestes millores no s’han fet i cada dia podem comprovar, els 

que circulem assíduament pel poble, que molts vehicles circulen a gran velocitat i en general 

no respecten el límit màxim de 30 k/hora que és el que s’estableix dins els nuclis urbans. 

Sense anar més lluny, el passat mes de novembre, al pas de vianants que hi ha a l’alçada 

de l’estanc, dins el poble de Sant Josep, es va produir un atropellament que va causar greus 

lesions a un vianant i que va haver de ser ingressat a la UCI, i aquest no ha estat el primer. 

Molts de vehicles no respecten els passos de vianants que es troben dins el nucli urbà de 

Sant Josep, no fan la parada obligatòria i en molts casos passen a major velocitat de la 

permesa. 

En els darrers mesos hem vist com a altres municipis han instal·lat passos de vianants 

anomenats intel·ligents, amb sistemes de senyalització lluminosos i dispositius que s’activen 

amb la presència de vianants. 

Aquests dispositius amb senyalització lluminosa remarquen l'existència del pas tant en les 

bandes horitzontals, com en la senyalització vertical, incrementant la seguretat gràcies al 

parpelleig dels focus led, en el qual a una distància major a 100m es dona visibilitat al pas 

fins i tot en la nit o en dies amb baixa visibilitat.

Per tot això exposat, i per tal que el nostre nucli urbà sigui més segur per tots els vianants, el 

Grup Municipal  Socialista de l’Ajuntament de Sant  Josep de sa Talaia presenta aquesta 

moció amb proposta d’ACORD:

1.  Que l’Ajuntament  de Sant  Josep insti  al  Consell  Insular  d’Eivissa,  com a titular  de la 

carretera EI 700, la qual travessa el nucli urbà de Sant Josep, a la instal·lació de passos de 

vianants intel·ligents a fi de dotar de major seguretat l'entorn de vianants i conductors”.

2. Que l’Ajuntament de Sant Josep encarregui un estudi per tal de poder tenir ubicades les 

zones més perilloses  del  municipi,  amb més afluència  de gent,  amb més trànsit,  menys 

visibilitat,  a prop de zones escolars....  i  també s’hi  instal·lin  aquests passos de vianants 

intel·ligents.

La proposta ha estat dictaminada per la Comissió Informativa d’Ordenació i Planificació. C
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Sotmesa a votació la proposta que diu:

1.  Que l’Ajuntament  de Sant  Josep insti  al  Consell  Insular  d’Eivissa,  com a titular  de la 

carretera EI 700, la qual travessa el nucli urbà de Sant Josep, a la instal·lació de passos de 

vianants intel·ligents a fi de dotar de major seguretat l'entorn de vianants i conductors”.

2. Que l’Ajuntament de Sant Josep encarregui un estudi per tal de poder tenir ubicades les 

zones més perilloses  del  municipi,  amb més afluència  de gent,  amb més trànsit,  menys 

visibilitat,  a prop de zones escolars....  i  també s’hi  instal·lin  aquests passos de vianants 

intel·ligents.

Es rebutja per 11 vots en contra (9 del PP i 2 de VOX) i 9 vots a favor (7 del PSOE, 1 d’ARA 

EIVISSA i 1 d’UNIDES PODEM).

En el debat hi han intervengut el Sr. Roig, del PP; la Sra. Ribas, del PSOE; la Sra. Ripoll, de 

VOX; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA i la Sra. Fernández d’UNIDES PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar al següent 

enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20250130&punto=6

7 - Moció presentada per escrit per VOX, en relació als actes "España en libertad 50 

años".

Favorable
Tipus de votació: Ordinària

A favor: 11, En contra: 9, Abstencions: 0, Absents: 0

El Grup Municipal VOX presenta per escrit la Moció que, a continuació, es transcriu:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS:

Desde hace años, vemos como desde el gobierno central se utiliza la figura de Franco como 

cortina de humo para tapar sus vergüenzas y desviar la atención de los escándalos que le 

rodean, algo que ha hecho volver a revivir una desgracia pasada e intenta dividir a nuestro 

pueblo, alimentando heridas que ni siquiera conocen los que han nacido en democracia.

Como ya hemos visto, con la Ley de Memoria Democrática se intenta manipular la memoria 

colectiva de los españoles para sacar rédito político, en ella vemos como se recuerda a unos 

y se olvida a otros, lo que enturbia algo que sí es digno de recordar, que es como nuestros 

abuelos, valientes patriotas de izquierdas y derechas se perdonaron y ayudaron para salir 

adelante.

No se puede entender tanta preocupación desde el gobierno central por un señor que murió 

hace 50 años mientras se abrazan a los miembros de ETA para poder gobernar o le plantan 

dos besos a la señora Delcy Rodríguez siendo ésta la imagen directa de una dictadura viva.

Por cierto, la muerte de Franco no tuvo ningún mérito, fue obra de la naturaleza, murió en 
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uno  de  los  12  grandes  hospitales  de  la  seguridad  social  que  el  mandó construir.  Pero 

fantasma de Franco es utilizado continuamente para desviar la atención cuando las cosas le 

van mal a este gobierno. Por lo que ya se conoce a éste como “El Francomodín”.

Y siguiendo con el uso y abuso de esta figura, ahora vemos como el gobierno de Sánchez 

anuncia  100 actos  de lo  que llaman “España en libertad 50 años”  para conmemorar  la 

muerte de Franco y con ello intentar desviar la atención sobre su agónica situación política y 

como táctica electoral  ante unos momentos de crisis continuos por los problemas de su 

mujer  y  su  hermano  con  la  justicia,  la  imputación  del  Fiscal  General  del  Estado,  las 

acusaciones del Sr. Aldama, la tramitación de la amnistía, etc. Nos encontramos frente a un 

año  que  algunos  ya  acuñan  como  el  año  “Francobeo”  en  el  que,  tanto  esta  serie  de 

celebraciones  encadenadas  como  los  4  organismos  creados  para  este  propósito  con 

sueldos de hasta 55.000 €, obviamente, se sufragarán con el dinero de los españoles.

En el primero de estos actos celebrado el pasado 8 de enero hemos escuchado un ridículo y 

falso relato, mentiras tan evidentes de las que todo el mundo se ha dado cuenta, y que 

como hemos visto en las redes, se las han rebatido con pruebas, algo tan absurdo como 

que en el régimen franquista no se podía ver la película “Con faldas y a lo loco” o no se 

podía leer el libro de “Los Miserables” pero todo ello queda como una mera anécdota a la 

que ya nos tienen acostumbrados. Lo que no nos podíamos llegar a imaginar es que todo un 

doctor en economía y presidente de un país fuera capaz de alabar y congratularse de unos 

números que dejan en evidencia la triste realidad de nuestra economía, diciendo que “la 

renta per cápita en 1975 era de 15.000 € y hoy es de 31.000 €” algo de lo que Sánchez  

manifiesta estar  muy orgulloso y que no hace más que evidenciar  como desde aquella 

época hasta hoy, debido a los gobiernos que hemos sufrido,  no hemos hecho más que 

empobrecernos de una manera alarmante.

Como  Sánchez  expresó:  “Los  números  están  ahí,  son  claros,  son  inapelables”, 

efectivamente  así  es,  los  números son claros y  según el  INE mientras nosotros hemos 

pasado de los 15.000 € de renta per càpita del año 1975 a los 31.000 € de ahora, los precios 

han subido un 1.300 %. Nuestra renta per cápita actualizada equivalente con el año 1975 

sería de 209.220 €. Un 1300 % ha subido el coste de la vida desde 1975. Evidentemente 

nos  hemos  empobrecido  alarmantemente,  algo  que  debería  ser  motivo  de  gran 

preocupación para el presidente de un país, pero como vemos, el nuestro no puede estar 

más contento y orgulloso. No hubiera sido necesario tan burdo intento de manipulación por 

su  parte  para  darnos cuenta  de la  realidad,  ya  que  todos tenemos en casa  abuelos  o 

mayores que nos cuentan lo que se podía o no hacer en aquellos tiempos, lo que se ganaba 

y lo que costaba un litro de leche o de combustible.

Que  el  gobierno  intente  manipular  la  memoria  colectiva  de  los  españoles  y  seguir 

enfrentando a la  sociedad,  ya no cuela,  por  lo  que cuanto más fuerzan la  máquina del 
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antifranquismo retórico, parece que más realzan la figura del Régimen de Franco. De seguir 

así,  que por  lo  visto nos queda todo un año por  delante,  en breve en este país habrá 

muchos más franquistas que en 1975.

Como sabemos, Sánchez ha manifestado que espera que ayuntamientos y Comunidades 

Autónomas colaboren y se impliquen en estos actos y ya han sido tres las Comunidades 

Autónomas que estaban dispuestas a ello, aunque algunas ya hayan dado marcha atrás.

Por todo lo expuesto, el Grupo Municipal VOX Sant Josep de Sa Talaia propone al Pleno 

Municipal del Ayuntamiento la siguiente:

PROPUESTA DE ACUERDO:

1. Que por parte del Ayuntamiento de Sant Josep de Sa Talaia no se celebre ningún acto en 

relación con los actos “España en libertad 50 años” que promueve Sánchez y no se colabore 

de ningún modo ni se gaste un solo euro por parte de este ayuntamiento en ello para no 

colaborar a mantener viva una polémica estéril y que solo crea discordia.

Atès que la Moció ha estat dictaminada per la Comissió Informativa d’Economia, Sectors 

Productius i Especial de Comptes.

Sotmesa la proposta a votació, per 11 vots a favor (9 del PP i 2 de VOX) i 9 vots en contra (7 

del PSOE, 1 d’ARA EIVISSA i 1 d’UNIDES PODEM), és a dir, per majoria ambsoluta del 

nombre legal de membres de la corporació, s’ACORDA:

1 - Que per part de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia, no es celebri cap acte en 

relació  amb  els  actes  “España  en  libertad  50  años”  que  promou  en  Sánchez  i  no  es 

col·labori de cap maner ni es gasti un sol euro per part d’aquest ajuntament en això, per no 

col·laborar a mantenir viva una polèmica estèril i que només crea discòrdia.

En el debat hi han intervengut el Sr. Roig, del PP; la Sra. Ribas, del PSOE; la Sra. Ripoll, de 

VOX; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA i la Sra. Fernández, d’UNIDES PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar al següent 

enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20250130&punto=7

8 - Moció presentada per escrit per UNIDES PODEM, en relació a la recuperació de la 

Llei 2/2009, de 19 de març, de rehabilitació i millora dels barris de les Illes Balears.

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment

El Grup Municipal UNIDES PODEM ha presentat per escrit la Moció que, a continuació es 

transcriu:

“Els barris i pobles on viuen els sectors populars de les nostres illes, són, en molts casos, 

herència de processos d’urbanització expansius, uniformadors, d’alta densitat i baixa qualitat 

de la construcció i es veuen inevitablement afectats –d’una part- pels impactes de la crisi C
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econòmica i social de la darrera dècada, amb greu incidència de l'atur, de la precarietat, de 

les baixes pensions, dels desnonaments i dificultats per accedir a un habitatge digne, i –

d’altra part- per l’emergència climàtica, la dificultat d’accés a subministraments bàsics com 

l’aigua  i  l’energia  elèctrica,  el  deteriorament  dels  espais  públics  i  la  insuficiència 

d’equipaments públics i de serveis de promoció personal i econòmica.

Aquestes deficiències són la principal causa que aquests barris i pobles pateixin un procés 

de degradació que té, entre altres, conseqüències com el mal estat de conservació de les 

edificacions, el dèficit d’espais públics, la manca de dotació d’equipaments comunitaris, la 

concentració  de  grups  de  ciutadans  amb  necessitats  específiques  i  la  manca  de 

desenvolupament econòmic.

Per fer front a aquestes problemàtiques, el Parlament de les Illes Balears va aprovar amb 

ampli  consens la  Llei  2/2009,  de  19 de  març,  de rehabilitació  i  millora  dels  barris  dels 

municipis de les Illes Balears amb l’objectiu d’aconseguir la reconducció dels processos de 

degradació en els barris dels municipis de les Illes Balears. Per assolir-ho es fomentava la 

intervenció integral  de les administracions públiques amb la finalitat  de dotar els  barris i 

pobles que presenten problemàtiques específiques de millores en l’àmbit social, econòmic, 

urbanístic, arquitectònic i d’habitatge, per a contribuir amb aquestes actuacions al benestar 

dels ciutadans i les ciutadanes que viuen en aquestes zones.

Per aconseguir-ho, la Llei establia la convocatòria pública anual per a la concessió d’ajuts 

als ajuntaments de les Illes Balears per dur a terme actuacions de rehabilitació i millora de 

barris enclavats en els municipis respectius, les situacions dels quals els feien susceptibles 

de ser considerats d’atenció especial.

Malauradament, malgrat que la Llei segueix en vigor, el Govern del PP presidit per José 

Ramón Bauzà va derogar en l'any 2011 la Disposició Addicional Segona de la Llei 2/2009, 

que establia  la reserva obligatòria  de 10 milions d'euros anuals  a càrrec del  Pressupost 

General de la CAIB per a finançar les actuacions de rehabilitació i millora impulsades per la 

Llei.  Aquesta  eliminació  de  l'obligació  de  dotar  financerament  la  Llei  la  va  buidar  de 

contingut,  suposant  la  seva derogació  total  de facto.  Situació  que s'ha mantingut  fins a 

l'actualitat.

Quinze anys després de l'aprovació d'aquesta normativa, segueix vigent la necessitat de 

rehabilitar i millorar la qualitat de vida dels veïns i veïnes dels barris i pobles de les Illes 

Balears  i  se  segueix  confirmant  que  les  desigualtats  socials  i  la  degradació  urbanes  i 

territorials estan estretament associades i es retroalimenten. Per tant, és imprescindible que 

el Govern de les Illes Balears torni  a col·laborar financerament amb els ajuntaments per 

permetre que es puguin dur a terme els projectes necessaris per a la rehabilitació i la millora 

de les àrees objecte de degradació que, en cas contrari, difícilment podrien ser sufragades 

en la seva totalitat per les entitats locals.

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 6

C
AZ

H
3D

AD
ZP

3G
D

6G
G

N
AF

7A
J2

M
 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//s
an

tjo
se

p.
se

de
le

ct
ro

ni
ca

.e
s/

 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 1
8 

de
 2

2 



A més, es fa també necessari actualitzar la Llei 2/2009 per atendre les noves realitats com 

l'emergència  climàtica  de la  qual  els  sectors  socials  més vulnerables  reben un impacte 

negatiu  major.  Els  barris  i  pobles  amb edificacions  i  infraestructures de major  antiguitat, 

obsoletes, pateixen en grau més alt totes les conseqüències de l’emergència climàtica: les 

condicions  d’habitabilitat  i  accessibilitat  són  manifestament  insatisfactòries,  fa  més  calor 

durant les onades de calor i requereix major esforç per escalfar-les durant les onades de 

fred, estan més exposats a les conseqüències de la pobresa energètica, els afecten més les 

pluges i l’efecte illa de calor, disposen de menys espais verds per habitant i és el primer lloc 

on desapareix el comerç de proximitat i les feines associades.

En aquesta conjuntura és urgent un canvi de paradigma que es fonamenti en l’urbanisme 

ecològic, en la rehabilitació residencial i en la renovació urbana i rural. Els barris i pobles 

amb baix nivell de renda no poden quedar fora de la transició ecològica. Aquest procés de 

transformació  econòmica  i  ambiental  ha  de  ser  socialment  just,  amb  unes  polítiques 

públiques perquè els barris i pobles més empobrits participin de la gran transformació que 

suposa el repte de la crisi climàtica.

És per tot això, que aquest Grup Municipal sotmet a aquest Ple per al seu debat i, si escau, 

adopció de la següent:

PROPOSTA D'ACORD

1. El Ple de l’Ajuntament de Sant Josep de Sa Talaia insta al Govern de les Illes Balears a 

aprovar per l’any 2025 una convocatòria pública per a la concessió d’ajuts als ajuntaments 

de les  Illes  Balears  per  dur  a terme actuacions  de rehabilitació  i  millora  dels  barris  les 

situacions dels quals els facin susceptibles de ser considerats d’atenció especial,  en els 

termes  establerts  a  la  Llei  2/2009,  i  habilitar  la  partida  econòmica  corresponent  al 

Pressupost  General  de  la  CAIB  per  l’any  2025.  

2. El Ple de l’Ajuntament de Sant Josep de Sa Talaia insta al Govern de les Illes Balears a 

modificar la Llei 2/2009, de 19 de març, de rehabilitació i millora dels barris dels municipis de 

les Illes Balears per establir un marc financer estable i sostenible que permeti realitzar les 

convocatòries per a la concessió d’ajuts de forma anual i assegurar el finançament de les 

diferents  actuacions  al  llarg  dels  anys.  

3. El Ple de l’Ajuntament de Sant Josep de Sa Talaia insta al Govern de les Illes Balears a 

actualitzar la Llei 2/2009, de 19 de març, de rehabilitació i millora dels barris dels municipis 

de les Illes Balears per permetre que les actuacions dirigides a mitigar i adaptar els barris i 

pobles al  canvi climàtic siguin susceptibles de ser finançades pels ajuts establerts per la 

Llei.”

La Moció ha estat dictaminada per la Comissió Informativa d’Economia, Sectors Productius i 

Especial  de Comptes i  UNIDES PODEM ha acceptat  les  transaccions dels  punts 1 i  2, 

proposades durant el debat.
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Sotmesa la proposta a votació, per 20 vots a favor (9 del PP, 7 del PSOE, 2 de VOX, 1 

d’ARA  EIVISSA  i  1  d’UNIDES  PODEM),  és  a  dir,  per  unanimitat  dels  regidors  de  la 

corporació, s’ACORDA:

1. El Ple de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia insta a l’executiu del Consell Insular 

d’Eivissa a incloure en el Pla 5 finançament als Ajuntaments per establir programes d’ajuts 

que  incentivin  als  particulars  a  la  rehabilitació  d’edificacions  i  la  millora  de  en  matèria 

d’accessibilitat i eficiència energètica.

2. El Ple de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia insta al Govern de les Illes Balears a, 

en els  termes establerts  a la  Llei  2/2009,  ampliar  pels  anys següents les  convocatòries 

públiques per a la concessió d’ajuts als Ajuntaments de les Illes Balears per dur a terme 

actuacions de rehabilitació i millora dels barris les situacions dels quals els facin susceptibles 

de ser considerats d’atenció especial i habilitant les partides econòmiques corresponents als 

Pressupostos Generals de la CAIB, per establir un marc financer estable i sostenible que 

permeti assegurar el finançament al llarg dels anys.

3. El Ple de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia insta al Govern de les Illes Balears a 

actualitzar la Llei 2/2009, de 19 de març, de rehabilitació i millora dels barris dels municipis 

de les Illes Balears per permetre que les actuacions dirigides a mitigar i adaptar els barris i 

pobles al canvi climàtic siguin susceptibles de ser finançades pels ajuts establerts per la Llei.

En el debat hi han intervengut el Sr. Roig, del PP; la Sra. Ribas, del PSOE; la Sra. Ripoll i la 

Sra. Colomar, de VOX; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA i la Sra. Fernández, d’UNIDES PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar al següent 

enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20250130&punto=8

B) ACTIVITAT DE CONTROL

9 - Coneixement al Ple dels Decrets d'Alcaldia.

L’alcalde manifesta que han estat a disposició de tots els regidors els decrets i resolucions 

emesos per l’alcalde i regidors delegats. A més es dona compte dels següents Dectrets:

Decret 2024-5111, de nomenament de la primera tinent d’alcalde, Sra. Nieves Bonet Ribas, 

com a Alcaldessa accidental des del dia 01 fins al 04 de gener de 2025, ambdós inclosos.

Decret 2025-0129, de nomenament de la primera tinent d’alcalde, Sra. Nieves Bonet Ribas, 

com a Alcaldessa accidental des del dia 20 fins al 25 de gener de 2025, ambdós inclosos.

Aquest punt es pot consultar a l’enllaç següent:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20250130&punto=9

Després d’aquest punt, amb la vènia prèvia del Sr. Alcalde, el Sr. Prats s’absenta de la C
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sessió.

10 - Moció de control presentada per escrit pel PSOE, per conèixer el cost total de les 

festes de Nadal 2024 a Sant Josep de sa Talaia.

El Grup Municipal PSOE presenta per escrit la moció de control que a continuació es 

transcriu:

“EXPOSICIÓ DELS MOTIUS

Una vegada finalitzades totes les activitats i esdeveniments del programa de festes de Nadal 

2024 a Sant  Josep de sa Talaia,  vist  que s’ha augmentat el  pressupost  de despesa en 

festes, i vist que la línia política del PP els darrers anys en els distints ajuntaments, en els 

quals governa ha estat la d’incrementar la despesa en festes,

Des del grup municipal socialista formulam les següents preguntes de control: 

1. Quin ha estat el cost total de les festes de Nadal 2024 a Sant Josep de sa Talaia? 

2. Quin ha estat el cost desglossat per a: 

- Activitats lúdiques, culturals i artístiques? 

- Instal·lació d’envelats, casetes i altres infrastructures? 

- Enllumenat? 

- Dinars, berenars i altres convidades?

En el debat hi han intervengut la Sra. Ribas, del PSOE i la Sra. Castellar, del PP.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar al següent 

enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20250130&punto=10

C) PRECS I PREGUNTES

11 - Precs i preguntes.

Els següents regidors varen formular preguntes de forma verbal:

La Sra. Pilar Ribas, el Sr. Roselló, la Sra. Ribas Ribas, el Sr. Guasch, el Sr. Ribas, la Sra. 

Marí, del PSOE; la Sra. Colomar i la Sra. Ripoll,  de VOX i la Sra. Fernández, d’UNIDES 

PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar al següent 

enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20250130&punto=11

I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió de la qual estenc aquesta acta, 

que, com a secretària, don fe i firm juntament amb l’alcalde. C
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Aquesta acta queda complementada amb la gravació efectuada en el mateix moment, que 

queda  incorporada  a  aquest  document,  en  el  qual  figuren  totes  les  deliberacions  i 

intervencions produïdes a la mateixa sessió.

El fitxer resultant de l’enregistrament de la sessió realitzada es conservarà de manera que 

garanteix la integritat i autenticitat del fitxer electrònic corresponent, firmat per la secretària 

general i l’alcalde de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia.

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT
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